
2019-02-20 

 Motion från Holmen – Styrelsens förslag till beslut 

 

Holmen har inkommit med en motion till Arbrå Östra VVO-förening. Vad man kan se av 

brevhuvudet har nog denna motion lämnats till samtliga VVO-föreningar inom åtminstone 

Voxna och Öster-Ljusnans jfo.   

Motionen andas oro för att vi inte når de mål för avskjutning som resp. ÄSO har antagit. 

Utifrån denna oro lägger man ett antal förslag som ska leda till ett bättre målresultat. 

En motion kan antingen beviljas eller avslås. Är det så att en motion också föreslår sådant 

som redan är beslutat, kan man förklara den besvarad. Eftersom denna motion innehåller 8 

olika punkter innebär det att det är svårt att bevilja eller avslå motionen i sin helhet eller att 

förklara den besvarad. 

Styrelsen har därför beslutat att stämman får ta ställning till de åtta punkterna utifrån 

ovanstående tre alternativ. 

Motionen är koncentrerad till möjligheter att skapa förutsättningar för att utöka och 

bemanna jägarkåren så att avskjutningsmålen kan uppnås. Motionen är riktad till 

viltvårdsområdesföreningar och motionären är fullt införstådd med vad Lagen om VVO 

säger. Förslagen handlar om att hantera lagen på ett sätt som är acceptabel. Nedan följer 

styrelsens förslag till beslut gällande motionens åtta punkter. 

1. Att stämman beslutar att följa avskjutningsreglerna enligt ÄSO man är med i.  

 

Arbrå Östra VVO-förening lämnar inför varje jakt ett önskemål om avskjutning som 

bygger på den älgskötselplan vi jobbar med sedan vi var eget ÄSO. Den bygger även 

på Boda ÄSO:s älgskötselplan. Vi har därför under de år vi har varit med i Boda ÄSO 

fått gehör för våra önskemål och det har vi naturligtvis rättat oss efter. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 1 anses besvarad. 

 

2. Att årsstämman utser jaktledare i tillräcklig omfattning och/eller ger styrelsen 

mandat att utse jaktledare i syfte att tillgodose lagkravet på jaktledare samt att 

undvika situationer där frånvaron av utsedd jaktledare begränsar jaktutövningen för 

övriga inom VVO. Samtliga hundförare kan med fördel utses till biträdande jaktledare 

förutsatt att de är lämpliga.  

  

Styrelsen konstaterar att vi sedan ett antal år utser en jaktledare och 4 biträdande 

jaktledare i varje jaktlag. Stämman har tidigare sagt nej till en motion som handlade 

om att utse alla hundförare till jaktledare. Stämman sade nej utifrån den sista 

meningen i punkten två. Vi kan inte utse en grupp som bara utses på ett kriterium och 

inte på lämplighet. Idag utses jaktledarna på stämman. Styrelsen är inte främmande 

för att kunna utse jaktledare om det så behövs. Detta kräver ett beslut av stämman 

att delegera den rätten till styrelsen. 
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Styrelsens förslag: Punkt 2 anses besvarad när det gäller antal jaktledare utifrån att 

stämman redan idag utser 15 jaktledare. 

Styrelsen föreslår att stämman beviljar den del i punkten som föreslår att styrelsen 

får delegation på att utse jaktledare om så skulle behövas för att jakten ska kunna 

bedrivas. 

 

3. Att älgjakt skall vara tillåten så länge avskjutningsmålet inom ÄSO inte är uppnått och 

inom jakttidsramarna. 

 

Som vi skrev redan i punkt 1 så arbetar vi med att se över det behov som finns 

gällande avskjutning i VVO:t. Stämman tar beslut och i det beslutet som då blir det 

önskemål som vi lämnar till Boda ÄSO ingår också +- 10%. Om målet är uppnått 

tillåter vi ingen mer avskjutning även om det pågår avlysningsjakt inom ÄSO:t för 

övrigt. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 3 avslås. 

 

4. Att enskild medlem skall ha möjlighet att jaga älg om det inte är fler medlemmar som 

är intresserade eller har möjlighet att delta vid tillfället. 

 

Våra stadgar säger att jakten skall bedrivas som gemensamhetsjakt. Det innebär att 

kallelse till jakt alltid ska gälla sådan. Har kallelse utgått i enlighet med detta finns 

ingen regel som säger något om lägsta antal. Finns en jaktledare på plats innebär det 

att det är fritt fram att jaga. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 4 anses besvarad. 

 

5. Att upprätta ett system (ex SMS grupp) för snabb och enkel förmedling av tider och 

platser för jakt. 

 

Sådana system finns i varje jaktlag. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 5 anses besvarad. 

 

6. Att besluta om försäljning av gästjaktkort även under älgjakt med huvudregeln att 

antalet gäster styrs av antalet ordinarie jägare dvs om ex fyra ordinarie inte deltar så 

finns det utrymme för fyra gäster. Med gäst avses en inbjuden person till ordinarie 

medlem/jägare. 
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Styrelsen är positiv till förslaget och lämnar ett förslag till beslut för hur det ska 

genomföras till stämman. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 6 beviljas. 

 

7. Att älgar som fälls sent på säsongen går till försäljning om inte jaktlaget har möjlighet 

till eget omhändertagande, jakten skall inte begränsas av den anledningen. 

Grundprincip är att fälld älg tilldelas de medlemmar som deltagit i jakten. 

 

Styrelsen konstaterar att denna punkt hanteras redan i dag av jaktlagen. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 7 anses besvarad. 

 

8. Att kallelse och årsstämmoprotokoll skickas via epost till fastighetsägare och 

medlemmar. 

 

Det finns ca 500 fastighetsägare och medlemmar i vår VVO-förening och det är inte 

praktiskt/realistiskt att hålla e-adresser aktuella. Vi håller däremot vår hemsida 

uppdaterad, där kallelser och protokoll alltid finns tillgängliga. Även mycket annat 

som att lösa småviltkort, avskjutningsstatistik, kartor på jaktområden och övriga 

regler och bestämmelser för jakten finns där att tillgå. 

 

Styrelsens förslag: Punkt 8 avslås 

 

 

 


